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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 
Referat af 10. møde i Studienævnet for Psykologi 

 
Tid: 13. december 2021, kl. 10.00 – 12.00 

Sted: Bygning 1350, lokalet på 6. etage 

 

 

Dagsorden 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Opfølgning fra formanden 

o Vinterstart 

o PBL seminar 

o Læringsmål 

o Instruktorundervisning 

o Kandidatundersøgelse 

 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og meritud-

valget 

 
4. Godkendelse af seminarudbuddet E22 

Bilag 4a: Seminarudbud, Bachelor, 4b: Seminarudbud, Kandidat  

 

5. Drøftelse af proces for revision af bacheloruddannelsen 
 

6. Fremtidige dagsordenspunkter 
 

7. Eventuelt  
 
 

Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen (formand) 

Adjunkt Ali Amidi  

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)  
Studerende Lisa Kruse (næstformand) 
Studerende Georgij Engkjær-Trautwein  

Studerende Signe Kirk Hovaldt (suppleant) 
 

Desuden deltog: 

Rasmus Lykke Christensen, studerende (observatør) 

Silja Katharina Arenfeldt Fuhr Christensen, studerende (observatør) 

Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 
Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  
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Fraværende med afbud:  

Lektor Jesper Aagaard  

Lektor Annette Elisabeth Bohn 

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Studerende Kirstine Müller-Eriksen  
 
 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. De to nye studentermedlemmer af studienævnet 

gældende fra 1. februar 2022, deltog i mødet som observatører og præsenterede 

sig i den forbindelse.  

 

Punkt 2. Opfølgning fra formanden 

o Ophør af vinterstart 

Formanden orienterede om, at det er besluttet at lukke for vinteroptag på kandi-

datuddannelsen med sidste optag 1. februar 2023, så de studerende der har ud-

skudt et fag dette efterår ikke rammes. Beslutningen var presserende, da der alle-

rede i år har været udfordringer ift. vinteroptag, og der forventes endnu større 

problemer næste år. Samtidig skal de studerende orienteres om ændringen i god 

tid, så de kan indrette deres studieforløb efter dette.  

 

Årsagen til beslutningen er, at det stigende antal vinterstartere har gjort det svært 

at planlægge udbuddet af undervisning, så der er pladser nok på begge semestre. 

Endvidere er det heller ikke muligt at give de studerende, som starter om vinte-

ren, samme udbud af kurser som om sommeren. I samarbejde med koordinato-

rerne på 5. semester, hvor mange studerende i dag vælger at udskyde Pædagogisk 

psykologi, vil det blive forsøgt at planlægge semesteret anderledes, så arbejdsbyr-

den fordeles mere jævnt.  

 

o PBL seminar 

Til punktet var fremsendt et forslag til beskrivelse af et PBL seminar. Det foreslås 

at udbyde et valgfags-seminar på kandidatuddannelsen fra F23 opbygget over det 

grundlæggende princip for problembaseret læring, hvor der arbejdes i grupper 

med et projekt, som har til formål at løse et konkret problem. PBL seminaret ad-

skiller sig fra et ordinært seminar ved, at det er frit for underviseren at fastlægge 

timeplanen, en del af undervisningstimerne kan planlægges som gruppevejled-

ning af projektarbejdet, en mindre del af pensum fastlægges på forhånd af under-

viseren, mens resten findes af projektgruppen valgt ud fra relevans for projektet. 

Der skal være mundtligt forsvar af den skriftlige projektrapport. Ift. pensum blev 

der fra studienævnets side peget på, at det er vigtigt, at det præciseres i kursusbe-

skrivelsen, hvordan pensum skal sammensættes. Der blev foreslået en fordeling 

bestående af 1/3 fastlagt på forhånd, 1/3 selvvalgt og 1/3 som underviserne fast-

lægger afhængigt af seminarets overordnede emne. 

 

o Læringsmål 

Til punktet var fremsendt udkast til formulering af læringsmål til valgfag baseret 

på de fremsendte eksempler og drøftelserne på sidste møde. Kursusbeskrivel-

serne bør indeholde specifikt formulerede læringsmål, da det er opfyldelsen af 

disse, eksamensopgaverne skal bedømmes ud fra. De bør formuleres, så de be-

skriver, hvad den studerende kan forventes at være i stand til efter afslutningen af 
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kurset. Fra studienævnets side blev der peget på, at det skal være tydeligt, hvad 

der menes med henholdsvis redegørelse, analyse og diskussion, og hvordan de 

forskellige niveauer hænger sammen. Der blev i den forbindelse henvist til Pre-

ben Bertelsens notat, der ofte udsendes i forbindelse med bacheloropgaven. Det 

blev foreslået, at der i stedet skal være et officielt dokument, som der kan henvi-

ses til. De forskellige traditioner inden for psykologien kunne ligeledes inddrages 

i dokumentet. Det blev foreslået, at dette tages op i foråret, og læringsmålene 

præciseres efterfølgende yderligere ift. dette.  

 

Det udarbejdede inspirationskatalog til formulering af læringsmål til valgfag, der 

især er rettet mod kandidatseminarerne udsendes til underviserne før jul. Der er 

mulighed for at indsende kommentarer inden da.  

 

o Instruktorundervisning 
Ugeseddelkonceptet er udsendt til faggrupperne. Kognitionspsykologi har plan-

lagt deres egen koncept, hvor der er opgaver til studiegrupperne fra underviserne 

fra gang til gang. Det er som udgangspunkt ikke meningen, at instruktorerne skal 

tage dette op. Næstformanden opfordrede i den forbindelse til, at studiegrup-

perne bruges aktivt og kobles sammen med instruktorundervisningen, hvor op-

følgning er et vigtigt element. Oplæg skal ligeledes være en del af instruktorun-

dervisningen. Det blev drøftet, hvordan de studerende skal orienteres ift. det nye 

koncept på Kognitionspsykologi. Der var blandt studenterrepræsentanterne enig-

hed om, at der skal være feedback fra underviserne og følges op i instruktorun-

dervisningen.  

 

Formanden skal mødes med instruktorerne. Der afholdes et online møde med 

den kursusansvarlige for Kognitionspsykologi, hvor også en studenterrepræsen-

tant deltager. Der afholdes desuden møde med faggruppen for Social- og person-

lighedspsykologi efter vintereksamen. 

 

o Kandidatundersøgelse 

Det blev drøftet, om der mangler at blive inkluderet nogle forslag i undersøgelsen, 

og hvad der skal gøres ift. ensomhedsproblematikken. Der blev spurgt til, om der 

skal tilføjes konkrete situationer, hvor de studerende følger sig ensomme, eksem-

pelvis i forbindelse med øvelser, studiegrupper og gruppearbejde. Desuden blev 

der peget på, at ensomhed måske skal omtales på en anden måde, som f.eks. 

manglende samarbejde eller faglig integration.  

 

Det blev besluttet, at skemaet sættes op og gøres klar til endelig udsendelse 5. fe-

bruar. Ali Amidi tager sig af dette.  

 
Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensati-

ons- og meritudvalget 

Der var ikke noget nyt fra udvalgene.  
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Punkt 4. Godkendelse af seminarudbud E22 

Til punktet var fremsendt oversigt over titler og eksamensformer for seminarud-

buddet E22 for bachelor og kandidat. Det tekstmæssige indhold følger på studie-

nævnsmødet i marts. Der udbydes tre engelsksprogede seminarer til udveksling 

på både kandidat- og bachelordelen. Formanden bemærkede, at det er svært at få 

et tilstrækkeligt antal seminarer, når der skal indmeldes så lang tid i forvejen. 

Grundfag A: Klinisk Psykologi har et ønske om at nedsætte antal normalsider til 

eksamen, så det svarer til de andre grundfag. En indstilling i forhold til dette føl-

ger.  

 

Studienævnet godkendte seminarudbuddet for E22 uden bemærkninger. 

 
 
Punkt 5. Drøftelse af proces for revision af bacheloruddannelsen 

Studienævnet drøftede, hvilket udfordringer der er på bacheloruddannelsen. Fra-

faldet gennem hele bacheloruddannelsen er en foruroligende faktor. Derudover 

anses bacheloruddannelsen generelt for at være meget teoretisk tung, hvor de 

praksisorienterede elementer først kommer på kandidaten. Der mangler desuden 

et samlende fokus for bacheloruddannelsen, der består af forskellige dele af vi-

den, der kan være svære at kombinere. 

 

Der blev peget på, at praksis kan forstås på forskellige måder, og det blev derfor 

fremhævet, at det tydeliggøres, hvad der menes med praktisk erfaring og prakti-

ske elementer, så der er en grundlæggende fælles forståelse. Fra studenterrepræ-

sentanternes side blev det fremhævet, at når der ikke er praksiselementer på ba-

cheloruddannelsen kan det være svært for de studerende at afgøre, om de skal 

søge ind på kandidatuddannelsen, da de aldrig har afprøvet noget praktiske fær-

digheder. Formanden fremhævede tilsvarende, at det er vigtigt at opnå psykolog-

faglige færdigheder som med fordel kan trænes gennem hele uddannelsen, så der 

kommer progression i færdighederne.  

 

Inddragelse og formalisering af det frivillige arbejde, der i forvejen finder sted, 

blev ligeledes drøftet som en mulighed for at understøtte praksiselementerne i 

uddannelsen. Til dette blev bemærket, at uddannelsen i sig skal kunne under-

støtte alle de kompetencer, der skal bruges efterfølgende. Det skal ikke nødven-

digvis være det frivillige arbejde, der giver praktisk erfaring. 

 

Værktøjer, øvelser og cases blev efterlyst af studenterrepræsentanterne som ak-

tive elementer i undervisningen. Der blev ligeledes peget på eksamensopgaverne 

som i stort omfang er opgavebesvarelser frem for selvvalgte problemstillinger. 

Kursusbeskrivelsen til bachelorprojektet blev ligeledes nævnt, hvor det fremhæ-

ves, at den valgte problemstilling skal være almenpsykologisk og ikke må være 

anvendelsesorienteret. Det er ofte svært for de studerende at finde ud af, hvad al-

menpsykologisk indebærer, og hvad der i forlængelse heraf må skrives om i ba-

cheloropgaven.  

 

Ift. processen blev det besluttet, at denne opstartes i foråret, hvor undervisere, 

studerende og Psykrådet inddrages fra starten. Psykrådet inviteres til studie-

nævnsmødet i februar. Derefter indkaldes til møde med underviserne, hvor de in-

viteres til at indgå i en gruppe med fokus på revision af bacheloruddannelsen.  
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Punkt 6. Fremtidige dagsordenspunkter 

o Proces for og input til revision af bacheloruddannelsen 

o Tilpasning af 5. semester på bacheloruddannelsen, hvor Pædagogisk psyko-

logi ofte skydes. Der ønskes input fra de studerende ift. løsningsforslag (fe-

bruar- eller martsmødet) 

o Instruks til de studerende ift. at skrive opgaver (martsmødet) 

o Tilpasning af Forskningsmetode 4 på kandidatuddannelsen 

 

Punkt 7. Eventuelt  
Der ønskes input til undervisningen fra de studerende og erfaringsudveksling 
blandt underviserne i tilfælde af, at der lukkes ned for fysisk undervisning i for-
året.  
 
Lisa Kruse fortsætter som observatør i studienævnet fra efteråret 2022.  
 

Mødet sluttede 11.40 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand  Referent    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


